
HSE nad vse stroške dela
HSE te dni preverja
vse oblike stroškov dela,
tudi za delovanje sveta
delavcev. Na skupščini
HSE predvidoma konec
januarja bo Sod imenoval
tri nove nadzornike
SREČKO KLAPŠ
Potem ko so 7. januarja nepreklicno
odstopili trije nadzorniki Holdinga
slovenskih elektrarn (HSE), Marko Zi-
danšek (predsednik), Vlasta Krmelj
in Milenko Ziherl, so nam včeraj na
Slovenski odškodninski družbi (Sod)
povedali, da bodo predvidoma še do
konca januarja sklicali skupščino, še
prej pa imenovali tri nove člane nad-
zornega sveta HSE. Njihova imena do
včeraj še niso bila znana. V nadzornem
svetu HSE so po odstopu treh članov
ostali Peter Kralj ter predstavnika za-
poslenih Stanislav Prevalnik in Bo-
štjan Jančar.

Čeprav so nadzorniki v odstopni
izjavi navedli, da ne morejo sprejema-
ti odgovornosti za nadaljnje odločitve
zaradi nespoštovanja zavez, danih ob
sprejemanju zakona o poroštvu za in-
vesticijo Teš 6 in s tem povezanimi
zapleti pri financiranju oziroma no-
velaciji investicijskega programa, je
v ozadju še kaj. Predsednik nadzorni-
kov Marko Zidanšek, ki je tudi predse-
dnik celjske SLS, se je konec leta znašel
v kriminalistični preiskavi v zvezi s
preiskavo o sumu zlorabe položaja
pri nameravani preprodaji delnic ne-
katerih malih delničarjev Premogov-
nika Velenje. Glede na to, da so bili
nadzorniki imenovani v času Janše-
ve vlade, se je zamenjava nadzorni-
kov po novem letu že pripravljala. Še
vedno je v igri tudi možnost širitve
uprave HSE, to potezo je Sod po od-
stopu treh nadzornikov že nakazal, ali
celo zamenjava generalnega direktor-
ja HSE Blaža Košoroka, ki ima težave

s plačevanjem računov Alstomu, iz-
vajalcu del na šestem bloku Teša. Prav
tako padajo zaveze, dane ob 440-mili-
jonskem posojilu Evropske investicij-
ske banke, predvsem glede previsoke
cene premoga iz Premogovnika Vele-
nje. Košorok je včeraj na vprašanje, ali

so poravnali okoli 20 milijonov evrov
zapadlih računov Alstomu, odgovoril,
da je investitor pri tem projektu Teš in
da bi v Šoštanju morali resno razmisli-
ti, kako naj peljejo dinamiko financi-
ranja investicije naprej, ne da čakajo,
da krovna družba v odvisnih postrga
zadnje milijone evrov za plačilo raču-
nov.

Medtem so v hčerinskih druž-
bah, še posebno v Dravskih elektrar-
nah Maribor, občutljivi na to strganje,
saj imajo pripravljenih 70 milijonov
evrov za zaustavljeno investicijo v
ČHE Kozjak. V zadnjih dneh je HSE

vzel pod drobnogled vse oblike stro-
škov dela in plačnih prejemkov v
DEM, tudi stroške delovanja sveta de-
lavcev. Košorok je včeraj potrdil, da
strokovna skupina za optimizacijo
stroškov dela še vedno zbira podat-
ke o plačah, pravilnikih za določitev
plač in druge informacije v zvezi z iz-
plačili prejemkov zaposlenim po druž-
bah v skupini. Dejal je še, da so s tem

seznanjeni tudi direktorji odvisnih
družb, in potrdil, da pri tem postopku
svetuje ljubljansko podjetje RMG, ka-
terega lastnik in zastopnik je Gorazd
Podbevšek. Košorok je ponovil, da si
od optimizacije plač, te naj bi se za
delavce znižale za 15, zaposlenim po
individualnih pogodbah pa za 25 od-
stotkov, obetajo okoli 15 do 20 milijo-
nov evrov prihranka letno. Do konca
januarja pričakujejo vse informacije,
na podlagi katerih bodo lahko obli-
kovali morebitne načine za spremem-
bo podjetniške kolektivne pogodbe
in možnosti za začasno znižanje plač.
Šele nato bodo te predloge predstavi-
li sindikatom in svetom delavcev. Da
morajo ustaviti naraščanje stroškov
v skupini HSE, se po Košorokovem
mnenju zavedajo tudi direktorji od-
visnih družb, zato ne razume, zakaj
letijo očitki v zvezi s tem le nanj.

A pot do morebitne spremembe
kolektivne pogodbe ne bo lahka, saj
jo lahko spreminjajo vodstva hčerin-
skih družb v soglasju s sindikati, ne
vodstvo krovne družbe HSE. Tudi če bi
se to zgodilo, je še vedno v veljavi pa-
nožna kolektivna pogodba, ki jo lahko
odpove zgolj resorni minister. V obeh
primerih pa obstaja možnost tožb, ki
bi se po mnenju poznavalcev v glav-
nem končale v korist delavcev.

TEŠ v letu rekordov
Kljub remontom na blokih 3 in 4 ter s tem dvomesečni zaustavitvi blokov
je Termoelektrarna Šoštanj (TEŠ) lani dosegla rekordno proizvodnjo in pre-
segla načrtovani dobiček, so včeraj sporočili iz elektrarne. Zneska dobička
niso navedli. Proizvedli so 3607 gigavatnih ur električne energije in tako k
zanesljivi oskrbi z energijo prispevali več kot tretjino vse proizvedene elek-
trične energije. Obseg proizvodnje je v poletnih mesecih presegal polovico
vse v Sloveniji proizvedene energije, avgusta pa je delež znašal celo 57 od-
stotkov. "Zato je TEŠ v slovenskem energetskem prostoru ključni steber za-
nesljive oskrbe," je komentiral direktor Peter Dermol in navzlic političnim
polemikam o tem, ali je smiselno dokončati blok 6 ali ne, dodal, da v priho-
dnost zrejo z optimizmom, saj blok 6 pomeni še boljšo proizvodno, ekonom-
sko in ekološko učinkovitost obratovanja termoelektrarne, ki na dan porabi
več kot dvanajst tisoč ton premoga.

Zadnje dni so pomirjeni tudi zaposleni. "Če se vodilni na HSE zavedajo,
da je blok 6 treba dokončati do roka in zapreti finančno konstrukcijo, potem
imamo mi, ki se borimo za delovna mesta, z njimi skupen cilj. V tem pogle-
du smo s sestankom, ki smo ga imeli z generalnim direktorjem HSE Blažem
Košorokom, zadovoljni," je srečanje Košoroka s predstavniki sveta delavcev
in sindikatom družbe Teš opisal predsednik podjetniškega sindikata Danijel
Tajnik. "A to še ne pomeni, da smo preklicali naš stavkovni odbor. Vprašanja
glede nižanja plač in izplačila božičnic so še vedno odprta." (rp)

/j I odstotkov plače bi vzeli
I delavcem HSE,

j 25 zaposlenim
/ po individualni pogodbi
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Tema: mali delničarji
Tema: mali delničarji

Tema: mali delničarji
Tema: mali delničarji
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Kaj sili holding v racionalizacijo in optimizacijo? (Jit Košir)

N
ar

oč
ni

k:
 V

SE
SL

O
VE

N
SK

O
 Z

D
R

U
ŽE

N
JE

 M
AL

IH
 D

EL
N

IČ
AR

JE
V

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!
Kl

ip
in

g 
d.

o.
o.


